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Znajdziesz nas:

Centrum Kultury i Sztuki
 im. A. Meżeryckiego  
Scena Teatralna Miasta Siedlce, 
ul. Bpa I. Świrskiego 31

Urząd Miasta Siedlce, 
Skwer Niepodległości 2 

Nove Kino, 
ul. Wiszniewskiego 4

Park Wodny Siedlce, 
ul. Jana Pawła II 6

Salon samochodowy Jastrzębski S.A., 
ul. Targowa 20

Biblioteka Miejska
ul. Piłsudskiego 5

Sieć Sklepów Topaz 
Siedlce
ul. Armii Krajowej, ul. Sokołowska, ul. Warszawska

Płynie Wisła płynie
Po polskiej krainie
Zobaczyła Kraków
pewnie go nie minie.
Zobaczyła Kraków
Wnet go pokochała
I w dowód miłości
Wstęgą opasała.
Płynie Wisła płynie
Po polskiej krainie
A dopóki płynie
Polska nie zaginie.

Piękna jest nasza ziemia
Przejrzysty nad nią błękit.
Piękna jest nasza mowa
I pieśni i piosenki.

Piękna jest nasza Wisła
Od gór dalekich do morza.
Piękne są nasze dęby
Topola, sosna, brzoza

Piękna jest nasza szkoła
I piękna zieleń boiska.
Strumień jest piękny i łąka
I zboża fala złocista.

I piękna jest Warszawa
W blasku neonów i okien
I szybki lot odrzutowca
Co ginie pod obłokiem

Piękny jest Biały Orzeł
Piękna jest biel i czerwień,
Piękna nasza Ojczyzno
Kochać będziemy Cię wiernie.

PŁYNIE WISŁA PŁYNIE

 Kazimierz Ho�man

DZIEŃ FLAGI 
RZECZYPOSPOLITEJ 
POLSKIEJ
2 MAJA Z okazji Świąt Wielkanocnych

składamy Państwu najserdeczniejsze życzenia!
Niech Zmartwychwstały Chrystus umocni wiarę, rozproszy niepokoje 
i przywróci nadzieję, a czas spędzony w gronie rodziny 
i przyjaciół pozwoli odnaleźć prawdziwe wartości.
Radosnego Alleluja!

Dyrektor 
Artur Mydlak

Artyści i Pracownicy
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KWIECIEŃ-MAJ 2023

godz. 18:00
miejsce: Galeria Teatralna CKIS

12  KWIETNIA  
WERNISAŻ 

JERZY WIESŁAW HĘCIAK  
ART TROUVÉ  
- SZTUKA ZNALEZIONA

Człowiek, którego pasją jest przyroda. Biolog z  wy-
kształcenia, szczególnie zainteresowany ekologią miast. 
Fascynuje go barok i klasycyzm w sztuce, a zwłaszcza 
w  sztuce ogrodowej. Zagadnienia architektury kra-
jobrazu i  konserwacji ogrodów poznawał w  Austrii, 
Francji, Włoszech oraz Hiszpanii. Lekarz drzew. Artysta 
nieprofesjonalny. Rzeźbiarz, rysownik, pastelista. Przy-
godę z rzeźbą rozpoczął podczas plenerów artystycz-
nych w Drohiczynie. Swoje prace prezentował podczas 
wystaw w Siedlcach, Poznaniu, Grodzisku Mazowiec-
kim, Radziejowicach, Koszutach, Drohiczynie. Stypen-
dysta Prezydenta Miasta Siedlce w roku 2007 (projekt 
wspólny z poetką Urszulą Tom). Działacz Polskiego Klu-
bu Ekologicznego, zaangażowany w  promocję zdro-
wego stylu życia i ochronę środowiska przyrodniczego. 
Profesjonalny snycerz rzeźbi w drewnie twardym lub 
miękkim, wysezonowanym, w  materiale jednorod-
nym, który poddaje swojej woli. Tutaj mamy sytuację 
odwrotną. Twórców tych rzeźb jest wielu: grzyby po-
wodujące procesy próchnienia, owady i ich larwy, które 
drążą chodniki w drewnie żywym i martwym, antropo-
presja, wszechwładny czas. Rola autora jest raczej nie-
wielka. Trzeba się tylko schylić, wykonać jak najmniej 
czynności rzeźbiarskich, aby nie zatracić waloru mniej 
lub bardziej ukrytego w każdym z tych artefaktów.

ŚWIAT DOROTKI
godz. 16:00
miejsce: Scena Teatralna Miasta Siedlce

godz. 9:00,  11:00
miejsce: Scena Teatralna Miasta Siedlce

Spektakl dla dzieci Teatru ES pt. „Świat Dorotki” na 
podstawie powieści L. Franka Bauma „Czarnoksiężnik 
z  Krainy Oz”, która od ponad 100 lat rozpala 
wyobraźnię dzieci na całym świecie. Trąba powietrzna 
porywa dom Dorotki wraz z nią, przenosi go do krainy 
Oz i zrzuca wprost na Złą Czarownicę. Dziewczynka w nagrodę dostaje jej niezwykłe Trzewiczki, a Dobra 
Czarownica każe jej iść aż do Szmaragdowego Grodu, gdzie mieszka potężny Czarnoksiężnik. Podobno 
tylko on może spełnić jej życzenie: powrót do domu. Po drodze Dorotka spotyka Stracha na Wróble (który 
chciałby mieć rozum), Blaszanego Drwala (który pragnie serca) i Tchórzliwego Lwa (który marzy o odwadze). 
Spektakl mówi o wierze w siebie, o możliwości spełniania własnych marzeń, o  tym, że wszystko zależy 
przede wszystkim od nas. Dowiemy się więc, że spełnienia swoich pragnień należało szukać w  samym 
sobie. A Dorotka i jej droga do domu? Okazuje się, że rozwiązanie cały czas było bardzo blisko.

3 KWIETNIA  
SPEKTAKL

Scenariusz: Milena Rytelewska
Reżyseria i muzyka: Robert Protasewicz
Obsada: aktorzy Teatru ES

2 KWIETNIA  
SPEKTAKL
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Scena Teatralna Miasta Siedlce

godz. 19:00
miejsce: Scena Teatralna Miasta Siedlce

3, 4, 5   KWIETNIA  
SPEKTAKL

PASJA  
JEZUSA  
CHRYSTUSA

PASJA JEZUSA CHRYSTUSA w  wykonaniu rodzi-
ców uczniów Katolickiej Szkoły Podstawowej 
to adaptacja tekstów biblijnych. Konstrukcja 
przedstawienia oparta jest o  tradycyjną Drogę 
Krzyżową. Przez retrospekcję przywoływane są 
wydarzenia zapowiadające mękę i  śmierć Jezu-
sa. W warstwie kulturowej PASJA jest dramatem. 
Mamy tu zdradę, wyparcie się, spisek prowadzą-
cy niewinnego człowieka na śmierć, głoszącego 
przesłanie miłości. W  warstwie religijnej, misterium męki Jezusa jest przepełnione nadzieją na 
życie. W  tematykę zbliżających się Świąt Zmartwychwstania wprowadzą widzów, wykonywane 
na żywo, tradycyjne pieśni pasyjne. Całość przedstawienia została przygotowana przez ludzi, któ-
rych połączyła Katolicka Szkoła Podstawowa w Siedlcach. To już drugie działanie artystyczne pod 
hasłem „Rodzice dzieciom”. Tym razem wydarzenie pozwoli na zaprezentowanie się aktorów-ama-
torów szerszej publiczności oraz na pozyskanie środków na rozbudowę szkoły.
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GDZIEKOLWIEK  
BĘDZIESZ

S P E K TA K L  M U Z YC Z N Y

C E N T R U M  K U L T U R Y  I  S Z T U K I  I M .  A .  M E Ż E R Y C K I E G O  S C E N A  T E A T R A L N A  M I A S T A  S I E D L C E

18 kwietnia 2023 r.
godz. 19:00
Bilety: 40 zł.

godz. 19:00
miejsce: Scena Teatralna Miasta Siedlce

Studio Piosenki METRO działające na wschodnim Mazowszu pod auspicjami warszawskiego Teatru 
Studio Bu�o Janusza Józefowicza i Janusza Stokłosy zaprasza na wyjątkowe autorskie przedsięwzięcie. 
Spektakl „Gdziekolwiek będziesz...” - pełen ludzi, takich jak Ty, którzy kochają, cierpią, tęsknią i marzą... 
Bohaterowie przypomną Ci, jak kruche jest życie, jak ważne jest to kim jesteś i jak szybko kończy się 
czas. Ciebie też czeka ta podróż, gdziekolwiek jesteś...
Scenariusz w dużym stopniu oparty jest o twórczość Marka Grechuty, Zbigniewa Preisnera, Stanisława 
Barańczaka, Agnieszki Osieckiej, Wojciecha Młynarskiego, Jacquesa Brela, Jonasza Kofty, Aleksandra 
Wertyńskiego, Zbigniewa Herberta, Haliny Poświatowskiej, Przemysława Gintrowskiego.

Scenariusz i reżyseria, przygotowanie aktorskie - 
Alicja Ostromecka
Obsada: Monika Pajka, Olga Masiak, Maja 
Chazan, Julia Pankiewicz, Gabriela Woźnica, 
Natalia Głowacz, Zuzanna Mroczkowska, 
Martyna Zielińska, Julia Siwiecka, Weronika 
Miszczak, Natalia Wysokińska, Tomasz Skoczek, 
Janek Kraska, Jakub Soszyński

18 KWIETNIA  
SPEKTAKL MUZYCZNY

KLIMAKTERIUM 2
godz. 16:00, 19:00
miejsce: Scena Teatralna Miasta Siedlce

Wydawało nam się, że o klimakterium powiedzieliśmy 
już wszystko... Myliliśmy się! Elżbieta Jodłowska  
powraca z  nowym hitem! „Klimakterium 2 czyli 
Menopauzy Szał” powstało na wyraźną prośbę 
publiczności, która chciała poznać dalsze losy 
bohaterek – już nie młodych, ale jakże młodych.
Wciąż walcząca z  nadwagą, ale już nie bezrobotna 
Pamela i  Zosia, zaradna pani domu, starym 
zwyczajem przybywają świętować kolejne urodziny 
Maliny. Tym razem spotykają się w  jej, dopiero 
co otwartym, pubie. Brakuje tylko Krychy, która 
też miała przybyć, ale... tego nie zdradzimy! Za to 
pojawia się, obdarzona liryczną duszą, Angela, która 
wraz z Maliną prowadzi interes. Gdzie zaś zbierają się 
tak różne kobiety, które tyle czasu się nie widziały 
i mają sobie wiele do powiedzenia, tam jest głośno, 
śmiesznie i zaczyna się zabawa!
Nasze bohaterki ,,wyklęte wstały z  poniżenia’’ 
i  realizują to, o  co tak walczyły w  pierwszej części: 
udowadniają, że klimakterium to nie koniec świata, 
a  dopiero początek nowego życia. Zupełnie nowe 
piosenki we wspaniałych aranżacjach i z zabawnymi 
tekstami, których nie można przestać nucić, 
złożone choreogra�czne układy i ta niepowtarzalna 
energia, którą występujące na scenie aktorki dzielą 
się z  publicznością. Częścią z  nich spotkaliśmy się 
w „Klimakterium...i  już!”, ale do tego zacnego grona 
dołączyły też nowe artystki, jedna lepsza od drugiej 
i wszystkie zupełnie znakomite. I każda z nich wnosi 
do spektaklu coś zupełnie niepowtarzalnego.
Podczas spektaklu panie bawią się wyśmienicie 
– także te na widowni. I  panowie ze zdumieniem 
stwierdzają, że coraz śmielej klaszczą i  śpiewają ze 
wszystkimi. To prawdziwa terapia śmiechem - kojąca 
i skuteczna - pod jej wpływem nabieramy dystansu.

Autor: Elżbieta Jodłowska
Reżyser: Elżbieta Jodłowska i Krzysztof Jaślar
Obsada: Elżbieta Jodłowska/ Małgorzata 
Duda/ Maria Winiarska, Anna Korcz/ Ewa 
Cichocka/ Joanna Jeżewska/ Elżbieta Jarosik/ 
Elżbieta Panas, Elżbieta Okupska/ Grażyna 
Zielińska/ Ludmiła Warzecha/ Katarzyna Kozak, 
Małgorzata Gadecka/ Ranata Zarębska/ Anna 
Wojton/ Ewa Złotowska

16 KWIETNIA  
SPEKTAKL

godz. 17:00 i 20:00
miejsce: Scena Teatralna Miasta Siedlce

21 KWIETNIA   
KONCERT

KONCERT WIEDEŃSKI  
ORKIESTRA KSIĘŻNICZEK 

Gwiazdorska obsada, soliści, międzynarodowy balet, przepiękne głosy oraz projekcje multimedial-
ne. To wszystko do zobaczenia już wkrótce podczas Koncertu Wiedeńskiego. Koncert Wiedeński to 
także zapierające dech w piersiach, bajkowe kostiumy, które przeniosą widzów do magicznego, wie-
deńskiego świata Króla Walca - Johanna Straussa. Nie zabraknie muzycznych żartów, niespodzianek 
i skeczów. Udowodnimy tym samym, że muzyka łączy pokolenia i nie zna granic! Niekwestionowana, 
najbardziej rozpoznawalna, jedyna na Świecie Orkiestra Księżniczek Tomczyk Art, wykonująca wyłącz-
nie muzykę Króla Walca - Johanna Straussa nieprzerwanie od niemal dekady! Na scenie pojawią się 
laureaci międzynarodowych konkursów muzycznych, wirtuozi skrzypiec, fortepianu, wspaniali soliści 
międzynarodowej estrady, artyści występujący w największych polskich i światowych salach koncer-
towych. Wzruszają i bawią publikę od wielu lat, za każdym razem przyjmowani owacjami na stojąco! 
Tradycją stały się już coroczne Noworoczne Koncerty Wiedeńskie w wykonaniu tej niezwykłej grupy 
wspaniałych artystów. To połączenie klasycznej wiedeńskiej formy i kunsztu z młodością, wdziękiem, 
werwą i niespotykaną muzykalnością artystów wykonujących to jedyne w swoim rodzaju widowisko. 
Zabrzmią największe, ponadczasowe i wiecznie bliskie sercom melomanów przeboje króla walca - Jo-
hanna Straussa, nie zabraknie także popisowych arii z najsłynniejszych operetek „Zemsta nietoperza”, 
„Baron cygański”, „Wesoła wdówka”, „Księżniczka czardasza” oraz „Kraina uśmiechu”. Publiczność usłyszy 
m.in.: Walc „Nad pięknym modrym Dunajem”, Arię Barinkaya „Wielka sława to żart”, Duet wszech cza-
sów „Usta milczą dusza śpiewa”, polkę „Tritsch- Tratsch” oraz słynny „Marsz Radeckiego”. 

21 KWIETNIA  

godz. 8:30, 10:30, 12:00
miejsce: Scena Teatralna Miasta Siedlce

godz. 8:30, 10:15, 12:00
miejsce: Scena Teatralna Miasta Siedlce

ACH TA PIPI
LEGENDY SŁOWIAN
BALLADYNA

MAŁA ZIELONA PLANETA
BALLADYNA

19 KWIETNIA  
SPEKTAKLE EDUKACYJNE

20, 21 kwietnia  
SPEKTAKLE EDUKACYJNE

Spektakle teatralne dla dzieci i młodzieży w wy-
konaniu Narodowego Teatru Edukacji „Polest”.

Spektakle teatralne dla dzieci i młodzieży w wykona-
niu Wrocławskiego Teatru Edukacji „Artenes”.

EDUKACYJNE
ARTENES
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23 KWIETNIA    
SPEKTAKL 

godz. 16:00
miejsce: Scena Teatralna Miasta Siedlce

Autor: Kornel Makuszyński
Adaptacja i reżyseria: Jarosław Antoniuk
Scenogra�a: Przemysław F. Karwowski
Muzyka: Bogdan E. Szczepański
Choreogra�a: Jacek Gębura
Animacje: Justyna Sołomianko
Obsada: Beata Antoniuk, Michał Kucharski,  
Daria Głowacka, Tomasz B. Rynkowski,  
Julia Sacharczuk, Rafał Swaczyna

„Koziołek Matołek” jest adaptacją komiksu autorstwa Kornela Makuszyńskiego i Mariana Walentyno-
wicza. Ten wierszowany spektakl w założeniu ma być doskonałą zabawą dla całej rodziny! Tytułowy 
Koziołek wyrusza w podróż w poszukiwaniu Pacanowa. Odwiedza różne miejsca, przeżywa niezwykłe 
oraz pouczające przygody. Po drodze poznaje ciekawe historie i postacie. W czasie wędrówki wpada 
w tarapaty i mierzy się z własnymi słabościami i lękami. Pomimo trudności ani na chwilę nie opuszcza 
go optymizm i poczucie humoru. Koziołek potra� zamienić swoje kłopoty w zabawę i zawsze budzi wo-
kół siebie radość, a zarazem uczy, że wytrwałość oraz chęć zdobywania wiedzy pomagają w osiągnięciu 
celu. Do Pacanowa nie dociera. Szczęścia będzie szukał nadal. Historia z przymrużeniem oka, będąca 
„kartką ze starej fotogra�i”, pełna zwrotów akcji, wykorzystująca rozmaite środki scenicznego wyrazu.

KOZIOŁEK MATOŁEK
godz. 10:00, 13:00, 16:00
miejsce: Scena Teatralna Miasta Siedlce

29 KWIETNIA   
SPEKTAKL

ŚWINKA PEPPA 

Świnka Peppa i  przyjaciele zapraszają na wyjąt-
kowy spektakl pełen śpiewu, tańca i  zabawy. Po 
raz pierwszy w Polsce, bohaterka ukochanej przez 
dzieci kreskówki schodzi z ekranu, aby powitać fa-
nów i wspólnie świętować swoje urodziny. Wielka 
Niespodzianka! Dziś dzień urodzin Świnki Peppy. 
Wszyscy domownicy są podekscytowani i  wraz 
z  udziałem widowni przygotowują urodzinową 
niespodziankę dla bohaterki. Wśród śpiewu, tań-
ca i zabawy cała rodzinka świnek będzie wybiera-
ła dekoracje i kostiumy. Pobawi się w chowanego 
i odkryje wiele niespodzianek, w tym tę najważ-
niejszą - Wielką Niespodziankę. Na scenie pojawią 
się także Pan Zebra i Pani Królik, którzy wraz z po-
zostałymi bohaterami będą uczestniczyć w przy-
gotowaniach do urodzin Peppy. 

I WIELKA NIESPODZIANKA 
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godz. 9:00, 11:00
miejsce: Scena Teatralna Miasta Siedlce

24 KWIETNIA  
SPEKTAKL

CUDOWNA TERAPIA
godz. 19:00
miejsce: Scena Teatralna Miasta Siedlce

Joanna i  Walenty wybrali się na terapię małżeńską. Zgodni są tylko co 
do jednego - że zamierzają się rozstać, a zgrany zespół stanowią jedynie 
podczas kłótni. Terapeuta diagnozuje u  nich tak ostry stan napięcia, że 
sięga po specjalną metodę: cudowną terapię. Muszą sobie wyobrazić 
cud, że nagle wszystko jest między nimi w porządku. Efekt jest odwrotny 
- fikcyjne wyobrażenie szczęścia uwypukla tylko obecną między 
nimi pustkę. Joanna i  Walenty wydają się naprawdę beznadziejnym 
przypadkiem, aż terapeucie kończą się ćwiczenia i zarządza przerwę… Gdy 
sesja zostaje wznowiona, psycholog po odbytej rozmowie telefonicznej 
wydaje się zupełnie roztrzęsiony. Nie jest w stanie prowadzić dalej terapii, 
aż w końcu zdziwieni małżonkowie przystępują do kontrnatarcia. Teraz to 
oni zaczynają zadawać pytania...

Scenariusz: Daniel Glattauer
Przekład: Marek Szalsza
Reżyseria i scenogra�a: Waldemar Koperkiewicz
Obsada: Urszula Gotowicka, Maciej Czapski,  
Robert Protasewicz

22 KWIETNIA  
SPEKTAKL
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godz. 10:00
miejsce: Scena Teatralna Miasta Siedlce

godz. 9:00
miejsce: Scena Teatralna Miasta Siedlce

WIOSENNE INSPIRACJE

11 MAJA  
PRZEGLĄD

Integracyjny Przegląd Twórczości Artystycznej 
organizowany przez Specjalny Ośrodek Szkolno-
Wychowawczy w Stoku Lackim.
Przegląd adresowany jest do dzieci z przedszkoli 
integracyjnych, uczniów szkół podstawowych 
integracyjnych i  specjalnych oraz uczestników 
Warsztatów Terapii Zajęciowej.Warsztatów Terapii Zajęciowej.

12 MAJA 
ELIMINACJE POWIATOWE

XXX SIEDLECKI FESTIWAL  
PIOSENKI O ZDROWIU

13  MAJA    
KONCERT 

od godz. 16:00

miejsce: Tereny zielone 
przy Am�teatrze

MotoWiosna to wydarzenie będące po-
łączeniem rodzinnego pikniku ze zlo-
tem motocyklowym. Impreza dla fanów 
motocykli, dobrej muzyki i rozrywki.
MotoWiosna – jest to pierwsze wyda-
rzenie z  cyklu „Motoryzacyjne 4 Pory 
Roku”, które będzie realizowane z Oby-
watelskiego Budżetu Miasta Siedlce. 
Pomysłodawcą wydarzenia jest Towa-
rzystwo Silnikowe, czyli – ATV Quady 
Siedlce, FreeMotorBikers Siedlce, MTZ 
Korba, MotoSiedlce i Naturalnie 4x4. 
MotoWiosna to piknik rodzinny z  ak-
centem motocyklowym. Bezpłatna im-
preza dla fanów motocykli, mieszkańców miasta i okolic. 
Program imprezy jest bardzo rozbudowany i pełen atrakcji. Będzie można na żywo zobaczyć niesa-
mowite akrobacje motocyklem w wykonaniu Freestyle Family. Dzieci będą mogły wyskakać się na 
dmuchańcach i zobaczyć ciekawe motocykle. 
W  części koncertowej bluesowo-motocyklowe rytmy w  wykonaniu zespołów Bezpiecznik  
oraz Łokej-band, a na koniec imprezę rozgrzeje gwiazda wieczoru – Zespół Tabu. Niezapomniane 
wrażenia zapewni również taniec z ogniem oraz pokaz laserowy.

MOTOWIOSNA

STUDIO TEATRALNE  
IM. J. WOSZCZEROWICZA 
vs. THE MASK 

12 MAJA   
S.W.E.T.E.R. 

godz. 18:00  
miejsce: Scena Teatralna Miasta Siedlce

Siedlecki Wieczór Ekscytacji Teatralnej z Elementa-
mi Rywalizacji.

Autor tekstu: Stefan Szulc 
Reżyseria i muzyka: Waldemar Koperkiewicz
Obsada: Urszula Gotowicka, Maciej Czapski, 
Robert Protasewicz

Niezbyt odważny tytułowy pirat Bucior i  jego gadatliwa i  bardzo kolorowa Papuga żeglują po 
morzu, aż na pewnej wyspie spotykają innego Pirata, groźnego Kapitana Haka, który szuka 
skarbu. Hak jest straszny, wzbudza lęk, ale poczciwy Pirat znajdzie na niego sposób dowcipny 
i pomysłowy. Bucior przejdzie liczne próby siły i charakteru, by na koniec zrozumieć, że najbardziej 
wartościowym skarbem jest przyjaciel. A  Papuga? Gada, gada, gada... Zobaczcie sami, co się 
jeszcze wydarzy w morskiej opowieści! 

O PIRACIE  
BUCIORZE,  
KTÓRY ZGUBIŁ  
SKARB  
A ZYSKAŁ  
PRZYJACIELA

15 MAJA    
SPEKTAKL

godz. 9:00 i 11:00 
miejsce: Scena Teatralna Miasta Siedlce

Państwowa Inspekcja Sanitarna na terenie woje-
wództwa mazowieckiego organizuje od kilkunastu 
lat „Festiwal Piosenki o  Zdrowiu” dla  dzieci i  mło-
dzieży. Oprócz wyraźnego celu edukacyjnego – 
zainteresowania dzieci i  ich opiekunów tematyką 
zdrowotną oraz zainspirowania do poszukiwania 
treści prozdrowotnych i nowych form wyrazu – festi-
wal ma także atrakcyjną formę rozrywkową. Celem 
nadrzędnym festiwalu jest połączenie atmosfery 
zabawy z akcją rozpowszechniania i popularyzowa-
nia treści prozdrowotnych. Zmagania festiwalowe, 
zgodnie z założeniami regulaminowymi, odbywają 
się w etapach: powiatowym i wojewódzkim.
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Reżyseria: Tomasz Dutkiewicz 
Obsada: Elżbieta Romanowska,  
Anna Matysiak, Katarzyna Sowińska,  
Karolina Nowakowska, Tomasz Dutkiewicz, 
Mikołaj Krawczyk

ZARĘCZONY POGRĄŻONY

20 MAJA  
SPEKTAKL

godz. 16:00, 19:00 
miejsce: Scena Teatralna Miasta Siedlce

Czy zaręczyny mogą stać się dla mężczyzny początkiem końca? Czy koniec może stać się 
dla mężczyzny nowym początkiem? Czy mężczyzna w ogóle potra� odróżnić początek 
od końca? I co tak naprawdę jest najczęstszym powodem męskich problemów? Nadmiar! 
Oto prawdziwa przyczyna męskich kłopotów. Jedna kobieta w życiu mężczyzny, to już 
powód do poważnej re�eksji, do głębokich przemyśleń i do stanowczych konstatacji... 
Dwie kobiety w  życiu mężczyzny, to absolutna nieroztropność ocierająca się o  brak 
rozwagi. Trzy kobiety w  życiu mężczyzny, to karygodna lekkomyślność. Zaś cztery 
kobiety w  życiu mężczyzny, to już po prostu katastrofa. Szczególnie cztery kobiety 
jednocześnie... Zemsta kobiety, to najgorsze, co spotkać może mężczyznę z nadmiarem 
kobiet. Zemsta jednej kobiety, to problem nie lada. Zemsta dwóch kobiet, to czyściec 
z  widokami na piekło. Zemsta trzech kobiet, to piekło bez widoków na czyściec. Zaś 
zemsta czterech kobiet, to po prostu koniec - mężczyzny. Szczególnie zemsta czterech 
kobiet jednocześnie... Bohater zwariowanej farsy „Zaręczony pogrąŻony” musi poradzić 
sobie i  z  nadmiarem kobiet i  z  ich zemstą. Cztery urocze panie w  brawurowym stylu 
urządzają mu wycieczkę z  męskiego raju poprzez koedukacyjny czyściec, aż na dno 
męskiego piekła. I może lepiej dla niego, żeby to wszystko tam przeczekał... Piekielnie 
zabawna włoska komedia, w piekielnie ostrym tempie i w piekielnie śmiesznej obsadzie.

16 MAJA   
KONFERENCJA

godz. 9:00 
miejsce: Scena Teatralna Miasta Siedlce

Konferencja o  zagrożeniach czyhających na 
współczesną młodzież pod patronatem Prezydenta 
Miasta Siedlce.
W  ramach konferencji wysłuchamy m. in. referatów 
specjalistów zajmujących się tematyką różnych 
uzależnień i  problemów, których doświadczają 
młodzi ludzie (m.in. depresja, wpływ izolacji na 
funkcjonowanie w  środowisku, zagrożenia związane 
ze światem wirtualnym). W  przedsięwzięciu wezmą 
udział nauczyciele, rodzice, kuratorzy sądowi, 
przedstawiciele policji oraz stowarzyszeń i  instytucji 
zajmujących się osobami uzależnionymi lub 
zagrożonymi uzależnieniami.
Organizatorami konferencji są: Centrum Kształcenia 
Ustawicznego w  Siedlcach, Szkoła Podstawowa nr 
11 im. Jana Pawła II w Siedlcach, IPA Region Siedlce 
oraz Komenda Miejska Policji w Siedlcach.

WIDZĘ - ROZMAWIAM  
- REAGUJĘ

21 MAJA  
WIDOWISKO MUZYCZNE

LIPSTICK ON THE GLASS.  
TRIBUTE TO MAANAM

W koncercie usłyszeć będzie można znane wszyst-
kim przeboje, przy których bawiły się pokolenia. 
Kompozycje  Jarka Jackowskiego z  tekstami Kory 
Jackowskiej w  aranżacjach oddających klimat 
ubiegłego stulecia zaprezentuje Orkiestra Teatru 
ES w  składzie: Marek Matwiejczyk, Krzysztof 
Chromiński, Andrzej Maleńczuk, Daniel Popek 
i  Robert Protasewicz oraz Dorota Kaczorek, 
której elektryzujący wokal przeniesie nas w czasy 
kiedy Maanam święcił tryumfy na scenach w całym 
kraju. Solistce towarzyszyć będzie grupa wokalno
-aktorska Teatru ES w  specjalnie zaaranżowanych 
scenkach teatralnych. Całość koncertu dopełniają: 
dynamiczne wizualizacje i materiały �lmowe uka-
zujące prywatną stronę życia Kory.

Scenariusz i reżyseria: Robert Protasewicz 

21 MAJA 
WIDOWISKO MUZYCZNE

ŚPIEWNIK PAPIESKI

21 MAJA  
KONCERT

godz. 20:00  

miejsce: Plac Św. Jana Pawła II 
w Międzyrzecu Podlaskim

godz. 16:00  

miejsce: Gminne Centrum Kultury w Mrozach

Projekt „Śpiewnik Papieski” to dzieło wyjątko-
we, powstałe z wdzięczności za pontyfikat Jana 
Pawła II. Spektakl jest przykładem szczególnego 
wyczucia i  umiejętności łączenia głębi poetyc-
kich fraz z naprawdę dobrą muzyką. Przebojowe 
wykonanie utworów, różnorodność aranżacji 
muzycznych, a  także oprawa sceniczna budzą 
wzruszenie, a zarazem tęsknotę za światem pon-
tyfikatu Jana Pawła II. 

Według twórczości Karola Wojtyły
Reżyseria i muzyka: Waldemar Koperkiewicz
Wykonanie: Teatr ES, Chór Miasta Siedlce
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26 MAJA    
KONCERT

28 MAJA    
KABARET 

godz. 17:00, 19:00 
miejsce: Scena Teatralna  
Miasta Siedlce

godz. 16:00, 19:00 
miejsce: Scena Teatralna  
Miasta Siedlce

Jej bardzo charakterystyczny 
ciepły głos towarzyszy 
polskim słuchaczom już ponad 
40 lat. Jest z  pochodzenia 
Greczynką, choć urodziła się 
w  Bielawie. Helena Dzokas, 
znana jako Eleni, nie tylko 
śpiewa swoje piosenki, ale do 
wielu z  nich napisała również 
teksty i  muzykę. Pochodzi 
z  bardzo licznej rodziny 
(jest najmłodszym, dziesiątym dzieckiem), która znalazła się w  Polsce wskutek emigracji 
z objętej wojną domową Grecji. W swoich piosenkach często podkreśla znaczenie rodziny, 
bo to właśnie rodzina inspirowała ją do zajęcia się muzyką i do rozwijania swojego talentu 
i umiejętności instrumentalnych i wokalnych.
W  rodzinnej Bielawie ukończyła Liceum Ogólnokształcące i  średnią szkołę muzyczną 
w  klasie gitary. Tutaj miały też miejsce pierwsze poważniejsze próby muzyczne i  debiut 
sceniczny z  amatorskim zespołem Niezapominajki. Kolejne amatorskie zespoły wokalno-
instrumentalne, w których śpiewała to licealna Ballada i studencki Hellen. W 1975 została 
zaproszona przez Kostasa Dzokasa i  rozpoczęła współpracę z  kierowaną przez niego 
profesjonalną grupą Prometheus. Od 1980 działa jako solistka, a jej mąż Fotis (brat Kostasa), 
który jest akustykiem, pracuje razem z nią i kieruje nagłaśnianiem jej koncertów.

Połączenie energii i  kreatywności 
tych trzech artystów tworzy zupełnie 
nowatorską jakość na polskiej scenie 
kabaretowej. Znani z  wielu produkcji 
telewizyjnych m.in. Paranienormalni Tonight i  Kabaret na żywo, gospodarze Płockich 
Nocy Kabaretowych oraz Polskiej Nocy Kabaretowej, uczestnicy wszystkich największych 
telewizyjnych festiwali kabaretowych. Ich żywiołem są jednak występy na żywo 
i  bezpośredni kontakt z  publicznością. To tu czują się jak ryby w  wodzie, bawiąc widzów 
w  sposób nieskrępowany i  spontaniczny. Z  chęcią podejmują się trudnej i  ryzykownej 
rozmowy z publicznością, co przeradza się we wspólną i niepowtarzalną zabawę. Za granicą 
żartu to najnowszy program Kabaretu Nowaki, w  którym publiczność zostanie zabrana 
w daleką rozrywkową podróż. Nowaki wznoszą kabaret w zupełnie nowy, kosmiczny wręcz 
wymiar. Daleko za granicą tego, co znaliście dotychczas znajdziecie zupełnie nowe skecze, 
premierowe postacie i śmiech jakiego jeszcze nie zaznaliście.

ELENI

ZA GRANICĄ  
ŻARTU 
KABARET  
NOWAKI

26 MAJA   

28 MAJA   28 MAJA   

Kabaret tworzą: Adrianna Borek, Kamil 
Piróg, Tomasz Marciniak 

Występują: Mirosław Niewiadomski, Mariusz 
Ruta, Bartosz Kuczyk, orkiestra salonowa 
Moderato pod batutą Dyr. Orlina Bebenova

27 MAJA   
KONCERT

30 MAJA   
SPEKTAKL

godz. 20:00 
miejsce: Scena Teatralna Miasta Siedlce

godz. 8:30,10:30,12:15 
miejsce: Scena Teatralna Miasta Siedlce

Formacja „Vincero”, czyli trzech tenorów, trzech 
mężczyzn, których jednoczy pasja śpiewu, poczu-
cie humoru i pozasceniczna przyjaźń, przenosząca 
się na scenę. Zdarza się, że podczas koncertu wy-
konawcy nie szczędzą sobie wzajemnie żartów 
i  uwag na swój temat, podstawą jest interakcja 
z  publicznością, a  wszystko oparte o  repertu-
ar dobrany w  taki sposób, aby obok klasycznych 
arii operetkowych czy operowych rozbrzmiewały 
przeboje muzyki rozrywkowej, arie włoskie, pio-
senki Elvisa Presleya, Franka Sinatry, Beatlesów czy 
Royal Orbisona, czyli pozytywna mieszanka mu-
zyczna. I  co najważniejsze, publiczność nie tylko 
słucha, ale przede wszystkim śpiewa z  wykonaw-
cami i dobrze się bawi, dzięki lekkiej i dostosowa-
nej do danej chwili konferansjerce.

Historie Śnieżki, Roszpunki i Śpiącej Królewny.
To opowieść o  tym jak banda zbójców znajduje 
w lesie dziecko. Chcąc je uspokoić opowiadają po 
kolei bajki o  swoich wymarzonych królewnach. 
Ale co wiedzą rozbójnicy o  królewnach i  jak je 
sobie wyobrażają? Czy dadzą radę pocieszyć 
zapłakane dziecko?

VINCERO 
KONCERT TRZECH TENORÓW

O TRZECH ZAKLĘTYCH  
KRÓLEWNACH CZYLI  
OPOWIEŚCI ROZBÓJNIKÓW

Reżyseria: Lucia Svobodová
Tekst: Nadia Uherová
Obsada: Maciej Gierłowski, Piotr Merecki, Iwo 
Bochat, Mikołaj Prynkiewicz
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29 kwietnia – 7 maja 2023 r.

Park Wodny Siedlce
ul. Jana Pawła II 8

Wodny Tor Przeszkód
29 kwietnia – 7 maja 2023 r.

Park Wodny Siedlce
ul. Jana Pawła II 8

Wodny Tor Przeszkód

REKLAMA 

REKLAMA 

UL. TETMAJERA 1
SIEDLCE

WWW.ASAJ.PL

•	 ELEKTRYKA
•	 FOTOWOLTAIKA
•	 OŚWIETLENIE
•	 ENERGETYKA

•	 HYDRAULIKA
•	 POMPY	CIEPŁA
•	 REKUPERACJA
•	 KLIMATYZACJA

SPRZEDAŻ I USŁUGI
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„GRZECZNE” - PREMIERA TEATRU DZIECIĘCEGO DRAMMA-MIA
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Zuzia Wakulińska
 
Bardzo lubię chodzić na zajęcia teatralne, bo poznaję nowe rzeczy. Bardzo lubię też śpiewać i występować na 
scenie. Na scenie czuję się wolna. Nie mogę się doczekać premiery spektaklu. 

Ola Kudelska
 
Do grupy teatralnej Dramma-Mia uczęszczam już piąty rok. Wszystkie te lata to czas dobrej zabawy i czas po-
znawania siebie. Dzięki tym zajęciom nauczyłam się wyrażać swoje emocje za pomocą gestów, ruchów i mimiki, 
nauczyłam się otwarcie mówić o swoich przeżyciach i nastrojach. Super zabawą są warsztaty tematyczne, dzięki 
którym rozwijamy swoje zdolności, taniec, śpiew, a nawet ukryte gdzieś głęboko zdolności plastyczne. Rozwijamy 
wyobraźnię plastyczną poprzez uczestnictwo w projektowaniu i wykonywaniu scenogra�i i rekwizytów - głowa 
„Puciek” już drugi raz będzie z Nami występowała na scenie. Przez tyle lat w Dramma-Mia zawarłam mnóstwo 
wspaniałych znajomości, niektóre przerodziły się w piękne i trwałe przyjaźnie. Naszą przyjaciółką jest również Pani 
Ula, do której można przyjść ze wszystkimi pomysłami scenicznymi, nad każdym pochyla się indywidualnie, dzięki 
Niej i Jej pracy wszyscy znajdują coś dla siebie, każdy z młodych aktorów jest zadowolony i spełniony na scenie.

Olga Dzierżanowska
 
Na zajęcia teatralne chodzę już od 3 lat, to będzie mój 3 spektakl w teatrze Dramma-Mia. Bardzo lubię tu spędzać czas na 
tworzeniu form teatralnych, improwizacji tanecznych oraz budowaniu choreogra�i i etiud. W Dramma-Mia poznałam 

dużo fajnych osób i przyjaciół, z którymi tworzy mi się o wiele przyjemniej niż samej. 
Uczę się koncentracji oraz uważności na kolegów i koleżanki na scenie. Swoje plany 
życiowe wiążę z teatrem tańca.
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Ula Gotowicka aktorka, instruktor Teatru Dziecięcego Dramma-Mia
 
Jakie to wygodne mieć grzeczne dziecko  – idealnie ułożone, cichutkie, posłuszne, w czystym ubran-
ku, z czystymi paznokciami. Wiem to, jestem matką, a na dodatek prowadzę teatr dziecięcy. Takie 
dziecko nie sprawia kłopotu, nie domaga się uwagi, nie męczy buły. W czaszce łomocze mi myśl  
J. Carrolla: „To, że nic nie mówię, nie znaczy, że nie mam nic do powiedzenia”. Co powiedziałaby  
grzeczna dziewczynka, gdyby nie musiała pozyskiwać akceptacji innych, gdyby odważyła się mówić 
o własnych potrzebach, o swoich uczuciach? Czy zrzuciłaby uprzejmy uśmiech, wybaczyła, nie miała 
pretensji? Co powiedziałby grzeczny chłopiec, gdyby nie musiał spełniać oczekiwań dorosłych? Czy 
stanąłby murem za sobą samym, broniłby własnego zdania, własnej autonomii? Grzeczne dzieci. Dostają 

dużo pochwał i dostają je często, jak rezygnują z siebie. Ta zdrada siebie w imię bycia idealnym i życia według oczekiwań dorosłych kosztuje 
dużo. Piszę to, kątem oka zerkając na statystyki  pokazujące, że Polska zajmuje niechlubne 2 miejsce w Europie, jeśli chodzi o ilość samo-
bójstw  dzieci i młodzieży. Piszę to wiedząc, że brakuje miejsc w szpitalach psychiatrycznych dla dzieci. Piszę to, bo często staję się powier-
nikiem spraw beznadziejnych. Co mogę zrobić? Robię o tym teatr z młodymi. Przyjdźcie, zadumajcie się razem z nami. Po spektaklu będzie 
okazja porozmawiać na wiele tematów, które porusza to przedstawienie. Rozmowę  poprowadzi psychoterapeutka Barbara Frankowska.

Piotr Pietrzak
 
Jestem od niedawna uczestnikiem zajęć Teatru Dziecięcego Dramma-Mia. Mój wiek jest nietypowy w tym teatrze, jestem dorosły (przynajmniej 
tak mówi moja metryka). Jest on jednak właściwy ponieważ gram osobę dorosłą. Granie w teatrze było moim pragnieniem od lat, w domu 
czytam książki głośno, wcielając się w poszczególnych bohaterów. Któregoś dnia podzieliłem się swoim pragnieniem z koleżanką Irminą, która 
przedstawiła mnie Uli Gotowickiej i tak znalazłem się w teatrze. Okazało się, że przydam się w przedstawieniu, które realizuje, a temat przedsta-
wienia jest ważny. Opowiada ono o problemie, który zaskakująco, dotyczy wielu dzieci i młodzieży. Moja postać, Pan Tomek,  rozmawia z dzieć-
mi, którym na tyle jest źle na świecie, że podejmują próby samobójcze. W przedstawieniu mają być pokazane dwie takie rozmowy, z dwiema 
dziewczynami. Obie są po próbach samobójczych. Sądzę, że przedstawienie nie da żadnej odpowiedzi na pytanie co zrobić, aby dzieci nie potrze-
bowały Pana Tomka, ale w moim rozumieniu, może zwrócić uwagę rodziców, że problemy dzieci są poważne i że tak samo jak dorośli, dzieci chcą 
czuć się ważne, kochane i potrzebne. Przygotowywanie się do roli jest procesem fascynującym, często trudnym. Jeden z nieżyjących już aktorów 
stwierdził, z czym można się zgodzić lub nie, że aktor nie powinien mieć osobowości ponieważ,  jak rozumiem, na scenie ma być wykreowaną 
postacią, a nie sobą. To nie jest proste. Nie jestem Panem Tomkiem, nie mam też przygotowania aktorskiego. W teatrze doświadczyłem pracy ak-
torskiej, pracy nad tekstem, ale też współpracy z osobami, z którymi gram. Ula jest twarda, nie daje miejsca na bylejakość, co nie zawsze jest łatwe 
i przyjemne. Na ostatniej próbie lekko zszokowało mnie gdy okazało się, że dzieci są dużo bardziej wyraziste niż ja. Są sceny, w których to one mają 
przewagę i dorosłość wtedy nie pomaga. Chyba trzeba, jak mówią psycholodzy, odnaleźć w sobie to dziecko. Mam nadzieję, że im dorównam. Liczę 
na to, że dzięki pomocy Uli, na scenie będę Panem Tomkiem, a nie sobą. W teatrze Dramma-Mia realizuję swoje marzenie, bo marzenia trzeba 
realizować. Jeśli nie teraz to kiedy?
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Barbara Frankowska psychoterapeuta
 
Temat poruszany w spektaklu „Grzeczne” uważam za niezwykle ważny. Pokazuje on jak w  imieniu potrzeb 
osób dorosłych (ciszy, spokoju) dziecięce spontaniczne odkrywanie świata i  ekspresyjne wyrażanie emocji, 
zanika. Dzieci ze swoją potrzebą miłości, bycia w  relacji, gotowe są do poświęcenia o  wiele większego niż 
jesteśmy w stanie zobaczyć i to pokazuje ten spektakl. Dorośli nauczeni doświadczeniem własnym, że czucie 
i przeżywanie emocji jest niewygodne, męczące, niechciane, wymagają od dzieci by nie czuły, nie zajmowały 
sobą, były uległe i posłuszne, bardziej lub mniej świadomie odrzucając to co jest źródłem bliskości i szczęścia. 
Pragnienie autentycznego doświadczania siebie w relacji, wzajemnej wymiany myśli, uczuć, potrzeb, fantazji, 
które jest naturalne dla dziecka, znika w procesie kształcenia do posłuszeństwa, nie zajmowania sobą, upodob-
niania się do wyobrażeń innych, na mój temat. Błądzenie w poszukiwaniu siebie, złoszczenie się i  irytacja, 

kiedy nie jest tak jak byśmy chcieli. Doświadczanie siebie w relacji z innymi i światem, wyrażanie całej palety kolorów przeżywanych stanów 
emocjonalnych jest czymś  czego potrzebujemy by się rozwijać, czuć się szczęśliwi, ważni, kochani. Życie to ruch, hałas, niespodziewane 
wybuchy, energia która w swej sile, burzy i tworzy jednocześnie. Bezruch to powolne zanikanie życia, znikanie, umieranie. Warto zatrzymać 
się i poddać re�eksji, jak my dorośli doświadczamy życia i czego wymagamy od naszych dzieci, co im dajemy? Spektakl „Grzeczna” pokazuje 
fragment smutnej rzeczywistości naszych dzieci i to wcale nie mały, niestety...

Hania Piwowarczyk
 
Jestem Hania, mam 9 lat. Na scenie występuję już czwarty rok, ale przygodę z teatrem zaczęłam w ostatnie wakacje. Lubię 
być na scenie - śpiewać i odgrywać role. Przed każdym występem jest lekki stres, ale jak już zacznę, to czuję się jak ryba 
w wodzie. Najbardziej podobają mi się warsztaty z zaproszonymi gośćmi, ponieważ uczymy się wtedy przeróżnych tech-
nik. Przygotowanie spektaklu to ciężka praca, ale też wspaniała zabawa. Cieszę się, że mogę w tym uczestniczyć.

„GRZECZNE” - PREMIERA TEATRU DZIECIĘCEGO DRAMMA-MIA
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Palina Shpilchuk 
 
Dzień dobry. Mam na imię Palina. Mam 11 lat. Uczestniczę w zajęciach Dramma-Mia już od roku. Lubię cho-
dzić do teatru bo mam tu dużo przyjaciół, mogę spotkać się z aktorami, ciągle uczę się i poznaję coś nowego.  
Sztuka jest krainą, w której można wyczarować wszystko to co kryje fantazja oraz pomysłowość. W teatrze 
możemy: wyrazić swoje uczucia, pobawić się i zagrać swoje scenki. Pani Ula zaprasza na nasze zajęcia intere-
sujących aktorów. Cieszę się, że mogę chodzić do Teatru Dziecięcego Dramma-Mia i zachęcam każdego do 
spróbowania tutaj swoich sił.

Szymon Ivančik 
 
Teatr to więcej niż nauka, to przede wszystkim doskonała zabawa, emocje oraz wzajemne poznawanie siebie. 
Wykorzystujemy szereg zabaw, dzięki którym nawiązujemy wspólne relacje. Teatr Dramma - Mia to moja 
druga rodzina. Poznajemy pracę scenografa, choreografa oraz wszystkich osób, które pracują nad spektaklem, 
dowiadujemy się jak wygląda scena i teatr. W teatrze czuje się komfortowo oraz wywołuje to u mnie pozytyw-
ne emocje, mogę wcielać się w różne postacie sceniczne i pokazywać swoją ekspresję i pomysłowość. Bardzo 
mi się to podoba, że mogę połączyć grę aktorską ze śpiewem. Uważam, że udział w zajęciach i warsztatach 
Teatru Dramma-Mia pokazuje mi jak mam zachować się na scenie oraz pomaga budować moją dalszą karierę, 
ponieważ w przyszłości chciałbym zostać aktorem i piosenkarzem. 
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Maks Zdanowski 
 
Teatr bardzo mi się spodobał. To jest piękne miejsce, pełne 
wrażeń emocji i poezji. Na zajęcia dostałem się dzięki zimo-
wym warsztatom teatralnym zorganizowanym przez Centrum 
Kultury i Sztuki. Zajęcia prowadziła Pani Urszula Gotowicka. 
Pomimo, że na zajęcia dołączyłem niedawno odnajduje się 
w  grupie. Kiedy przyszedłem pierwszy raz ogarnął mnie za-
chwyt i emocje jak w prawdziwym teatrze. Czuję, że w naszej 
grupie są prawdziwi profesjonaliści. Nasz teatr dziecięcy nazy-
wa się „Dramma-Mia”. 
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GOŚĆ SCENY 24

 Wystąpi Pani na Scenie Teatralnej Cen-
trum Kultury i Sztuki w Siedlcach 26 maja. 
W tym dniu Polacy obchodzą Dzień Matki. 
W niektórych krajach takie święto jest połą-
czone z Dniem Kobiet, jeszcze w innych sta-
ło się ono o�cjalnym świętem narodowym, 
a w jaki sposób Dzień Matki jest celebrowa-
ny w Grecji?
Dzień Matki w  Grecji obchodzony jest za-
wsze w  drugą niedzielę maja, która w  tym 
roku przypada na 14 dzień miesiąca. Moi 
rodzice byli Grekami, ale wyemigrowali do 
Polski jeszcze przed moimi narodzinami. 
Mam wspomnienia związane z polską trady-
cją okolicznościowych laurek, które przygo-
towywaliśmy dla mamy wspólnie z  rodzeń-
stwem. Pochodzę z  wielodzietnej rodziny, 
było nas w  domu pięcioro. Pozostała trójka 
starszego rodzeństwa studiowała poza miej-
scem zamieszkania i w domu bywała bardzo 
rzadko. W  tym szczególnym dla nas dniu 
ustawialiśmy się w  rzędzie od najstarszego 
do najmłodszego i  kolejno przekazywaliśmy 
mamie życzenia oraz własnoręcznie przygo-
towane laurki. Było to dla nas bardzo rado-
sne przeżycie, którego nie mogliśmy się do-
czekać. Pamiętam swój odwieczny bunt, że 
jako najmłodsza zawsze muszę stać na końcu. 
Wspólnie z rodzeństwem czuliśmy ogromną 
wdzięczność dla rodziców i  w  Dzień Matki 
mieliśmy potrzebę podziękowania mamie za 
to, że po prostu z nami jest. 

 Wychowała się Pani w  domu, w  którym 
przecierały się dwie kultury. Czy greckiej 
rodzinie łatwo było zbudować życie w Pol-

ELENIROZMOWA Z
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Nigdy 
nie czułam się 
gwiazdą…

sce pomimo pewnych różnic mentalnych?
Obie te kultury przecierają się w moim życiu 
po dziś dzień i  nie potra�łabym odpowie-
dzieć, która z nich jest mi bliższa. Zarówno 
kultura polska, jak i grecka pozostają bliskie 
mojemu sercu i  nie zamieniłabym takiego 
modelu wychowania na żaden inny. Miesz-
kam w Polsce od urodzenia, tutaj się wycho-
wałam, kształciłam i mam tu nie tylko wielu 
znajomych, ale też przyjaciół i część rodziny. 
Moją drugą ojczyzną jest Grecja, do której 
staram się jeździć jak najczęściej. W  Grecji 
zamieszkuje moje rodzeństwo i bardzo sobie 
cenię nasz wspólnie spędzony czas. Przy-

znam, że uwielbiamy wspominać rodziców 
oraz dziadków i przywoływać beztroskie lata 
dzieciństwa. Nie wydaje mi się, żeby wystę-
powały istotne różnice mentalne pomiędzy 
Polakami i Grekami. Powiem nawet, że wy-
jeżdżając na trasy koncertowe dla Polonii do 
Stanów Zjednoczonych, czy Australii zauwa-
żyłam, że wielu Polaków przyjaźni się wła-
śnie z Grekami. Z ich bezpośrednich relacji 
wynikało, że nadają na tych samych falach, 
czyli na pewno jest coś w tym, że Grecy lubią 
Polaków, a Polacy Greków. Często spotykam 
się z  opinią, że Grecy są przyjaźnie nasta-
wieni do turystów. Sądzę, że Polacy mają 
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bardzo zbliżone cechy charakteru i również 
są niezwykle gościnni i otwarci na drugiego 
człowieka. Być może Grecy mają odrobinę 
większy temperament, poza tym nie widzę 
wielkich różnic. 

 Po latach pobytu w  Polsce Pani rodzice 
zdecydowali się na powrót do Grecji. Czy 
nie rozważała Pani wtedy, żeby wyjechać ra-
zem z nimi? 
Rodzice mieli rozdarte serce, ale podjęli decy-
zję o powrocie pod koniec lat 80. Część moje-
go rodzeństwa powróciła do Grecji, a rodzice 
pojechali za nimi. Nie była to dla nich łatwa 
decyzja, bo w Polsce zostałam nie tylko ja, ale 
również mój brat. Rodzice przeżyli w Polsce 
prawie 35 lat. Pamiętam jak tata zawsze po-
wtarzał, że pozostawia tu połowę serca. Oczy-
wiście był moment, że zastanawiałam się co 
dalej robić, ale nie potra�łam wyjechać. Zo-
stałam w kraju, w którym się urodziłam, poza 
tym tutaj miałam już swoją publiczność i czu-
łam się mocniej związana z Polską. 

 Niedawno obchodziła Pani jubileusz 
45 lecia swojej pracy artystycznej. Za tymi 
dostojnymi cyframi kryją się rozliczne wy-
dawnictwa płytowe, tysiące przemierzonych 
kilometrów i  spotkania z publicznością na 
całym świecie. Czy udało się Pani spełnić 
swoją de�nicję sukcesu?
Celowo nie zorganizowaliśmy z tej okazji jed-
nego dużego koncertu. Staramy się świętować 
wspólnie z publicznością każdego dnia pod-
czas koncertów w różnych miejscach Polski. 
Bez mojej wiernej publiczności nie mogliby-
śmy dziś mówić o  żadnym jubileuszu. Wy-
daje mi się, że najpiękniejszym prezentem, 
jaki wykonawca może dostać jest możliwość 
obserwowania swoich fanów, którzy dorastają 
razem z nim na przestrzeni lat. Cieszę się, że 
jest tak liczna grupa ludzi, która wciąż iden-
ty�kuje się z  moją twórczością. Niektórzy 
fani towarzyszą mi od samego początku mo-
jej artystycznej drogi. Przez te wszystkie lata 
zmieniało się wiele trendów, ale ja pozosta-
łam wierna swojemu stylowi muzycznemu. 
Publiczność, która obecnie przychodzi na 
moje koncerty dokładnie wie czego oczeki-
wać. Czasem słyszę po występie, że w moich 
piosenkach ktoś odnalazł swoją młodość. 
Trzymam w pamięci mnóstwo przepięknych 
momentów, ale największym kluczem do suk-
cesu w mojej długoletniej pracy artystycznej 
było to, że mogłam pozostać sobą i  nikt mi 
niczego nie narzucał. 

 Andrzej Sikorowski powiedział kiedyś, 
że tajemnicą fenomenu piosenek Eleni jest 
pewien rodzaj tęsknoty za egzotycznym 
światem, który wśród ludzi często wystę-
puje. Zauważa Pani, że słuchacze odbierają 
Pani repertuar przez taki pryzmat?
W  greckich piosenkach wypływa bardzo 
dużo tęsknoty i nostalgii. Był taki okres histo-
rii, w którym młodzi ludzie musieli wyjechać 

i masowo opuszczać swój ojczysty kraj. Tamta 
twórczość często traktowała o miłości i życiu 
na obczyźnie. W  moich piosenkach oprócz 
melodyjności można odnaleźć podobne prze-
słanie. Ludzie kochają piosenki, które mogą 
powtórzyć i  zaśpiewać razem z  nami. My-
ślę, że mój repertuar został doceniony przez 
publiczność z  różnych względów. Śpiewam 
po polsku, ale niewątpliwie jest w  tym jakiś 
egzotyczny charakter, którego dodaje grecki 
instrument buzuki. Wychodzę z założenia, że 
piosenka powinna dawać radość i  przenosić 
w możliwie najlepsze rewiry życia. Przyznam, 
że specy�czny rodzaj tęsknoty za ojczyzną 
odczuwam podczas koncertów w bardzo od-
ległych krajach, np. w Australii. Polacy, któ-
rzy tam zamieszkują doceniają każdy kontakt 
z  językiem i  mam wrażenie, że słysząc Gre-
czynkę śpiewającą po polsku jeszcze mocniej 
się wzruszają. 

 Czy to prawda, że Pani karierę artystycz-
ną zapoczątkował przypadkowy zbieg oko-
liczności?
Nigdy nie myślałam, żeby zostać piosenkarką, 
czy artystką. Prawda jest taka, że chciałam być 
nauczycielką wychowania muzycznego, ale 
wszystko potoczyło się zupełnie inaczej. De-
biutowałam w  greckim zespole Prometheus,  
który już w połowie lat 70 tych pracował za-
wodowo. Bardzo mi zależało, żeby coś do-
robić i wesprzeć �nansowo moich rodziców. 
Przesyłając swoją pierwszą wypłatę byłam 
rozradowana, że mogę im dać coś od siebie. 
Pierwotnie planowałam pośpiewać tylko 
przez rok, ale jak widać trochę się to prze-
dłużyło i trwa do dziś od przeszło 45 lat. Pio-
senkarką zostałam zupełnie przez przypadek, 
ale przyznam, że na koncertach zdarza mi się 
dyrygować publicznością. Myślę, że to pewna  
namiastka moich nauczycielskich zapędów 
z dawnych lat. 

 Pomimo imponującego dorobku estra-
dowego sprawia Pani wrażenie osoby nie 
do końca zainteresowanej tzw. celebryckim 
życiem…

Nie lubię słowa gwiazda i  nigdy się z  nim 
nie utożsamiałam. Myślę, że jako artyści 
mamy coś do przekazania ludziom i traktuję 
to jako rodzaj misji. Nigdy nie miałam po-
trzeby robienia wokół siebie żadnej dziwnej 
otoczki, bo jestem zwyczajną osobą. Śpie-
wam piosenki, próbuję za ich pomocą prze-
kazać ludziom wyłącznie to, co mi w  sercu 
gra i szczerze mówiąc przy tym chciałabym 
w swojej działalności pozostać.

 Czy popularność, a może bardziej rozpo-
znawalność bywa dla Pani uciążliwa?
Czasami chciałabym być niewidzialna. Takie 
myśli pojawiają się najczęściej np. podczas 
wyjścia do kina, czy do teatru. Podczas wyjść 
prywatnych bycie osobą publiczną może do-
skwierać, ale z  natury jestem cierpliwa i  nie 
robię wielkiego dramatu, jeśli ktoś przy takiej 
okazji podejdzie zrobić zdjęcie, czy popro-
si o  autograf. Przyzwyczaiłam się do takich 
sytuacji i  wiem, że to nierozłączny element 
mojej pracy. Poza tym żadna popularność nie 
trwa wiecznie i  może nagle przeminąć, dla-
tego cieszę się, że pomimo upływu lat wciąż 
pozostaję w jakiejś skali zainteresowania. 

 Chyba nie podlega kwestii, że na prze-
strzeni Pani długoletniej kariery świat ar-
tystyczny zmienił się dość wyraźnie. Czy 
myśli Pani, że są to zmiany na lepsze?
Niestety, ale na przestrzeni lat zmieniło się 
wiele i to nie tylko na gruncie artystycznym. 
Obecna sytuacja na świecie jest bardzo nie-
spokojna i wyzwala we mnie tęsknotę za pro-
stym i  zwyczajnym życiem, tak jak to miało 
miejsce kiedyś. Przecież nie będziemy na tej 
ziemi długo i  pewnie nigdy nie zrozumiem 
dlaczego we współczesnym świecie dzieje się 
tak wiele zła. Staram się pielęgnować zasa-
dę, żeby cieszyć się każdym nadchodzącym 
dniem i codziennie organizować wokół siebie 
najpiękniejszy świat, podobne przesłanie pró-
buję wyrazić za pomocą muzyki. Dzisiejsza 
rzeczywistość artystyczna jest zupełnie różna 
od tej, którą pamiętam z czasów kiedy zaczy-
nałam śpiewać. Miło wspominam fantastycz-
ne i bardzo wartościowe spotkania z fanami, 
które odbywały się raz w  roku w  Poznaniu. 
W  tamtych czasach funkcjonowały fanklu-
by, które skutecznie integrowały społeczność 
z całej Polski. Wydaje mi się, że z perspektywy 
dnia dzisiejszego podobny rodzaj komunika-
cji bez dostępu do Internetu byłby wprost nie-
wyobrażalny. Niezwykle istotną zmianą dla 
sceny muzycznej i całego rynku fonogra�cz-
nego pozostaje również fakt, że obecnie Platy-
nową Płytę otrzymuje się za nakład 20 tysięcy 
sprzedanych egzemplarzy, kiedyś na status 
Złotej Płyty trzeba było zapracować sprzeda-
żą minimum 130 tysięcy sztuk danego tytułu. 

 Popularność muzyki jest dziś często 
określana liczbą wyświetleń w  Internecie, 
tym większe wrażenie robi Pani dyskogra-
�a. Wydała Pani około 20 tzw. długograją-
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Myślę, że jako artyści mamy 
coś do przekazania ludziom 
i traktuję to jako rodzaj misji. 
Nigdy nie miałam potrzeby 
robienia wokół siebie żadnej 
dziwnej otoczki, bo jestem 
zwyczajną osobą. Śpiewam 
piosenki, próbuję za ich pomocą 
przekazać ludziom wyłącznie to, 
co mi w sercu gra... 
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cych płyt winylowych, z  czego 7 otrzyma-
ło status Złotej, a  dwie Platynowej. Który 
z  dotychczasowych albumów jest dla Pani 
najważniejszy i kiedy można się spodziewać 
kolejnej nowej płyty? 
Z  każdą płytą łączy mnie wiele wspomnień 
i każda z nich zajmuje w moim sercu szcze-
gólnie ważne miejsce. Nie potra�ę jedno-
znacznie określić najważniejszej, ale na pew-
no mam duży sentyment do pierwszej. Był 
to album „Po słonecznej stronie życia”, który 
nagrałam w 1978 roku. Dokładnie wtedy po 
raz pierwszy zetknęłam się z etapem profesjo-
nalnej produkcji muzycznej w studiu nagra-
niowym. Mam także bardzo osobisty stosu-
nek do płyty „Nic miłości nie pokona”, która 
została wydana w 1995 roku i szybko pokryła 
się złotem. Jeśli chodzi o nowe produkcje, to 
nagrałam już kilka utworów, ale dopracowa-
nie kompozycji na cały album wymaga jesz-
cze dużo pracy. Proces nagrań zajmuje dużo 
czasu i wymaga nie tylko ode mnie, ale rów-
nież od realizatorów wiele pokory i cierpliwo-
ści. Można powiedzieć, że nad nowym krąż-
kiem pracujemy już od momentu ogłoszenia 
pandemii. W związku z tym, że nie mogliśmy 
koncertować wykorzystaliśmy ten czas na re-
alizację nowych nagrań. Wiem, że moi fani są 
cierpliwi i potra�ą spokojnie czekać na zado-
walający efekt końcowy. 

 Można spotkać się z  przeświadczeniem, 
że odbiorcami repertuaru Eleni są głównie 
seniorzy, czy publiczność, która gromadzi 
się na Pani koncertach potwierdza takie 
przekonanie?
Muszę powiedzieć, że to nieprawda, bo na mo-
ich koncertach obserwuję wielu młodych lu-
dzi. Muzyka, którą prezentuję jest muzyką po-
kolenia. Często zdarzają się sytuacje, że młoda 
osoba była kiedyś na moim koncercie ze swoją 
babcią, a teraz przychodzi ze swoimi dziećmi. 
Pamiętam również historię jak młody chłopak 
przypadkowo dostał od kogoś bilet i przyszedł 
na koncert zupełnie nie znając mojego reper-

tuaru. Stwierdził potem, że tak naprawdę znał 
te melodie z czasów dzieciństwa i wcale się nie 
nudził. Przekrój wiekowy moich odbiorców 
jest naprawdę zróżnicowany. 

 Czy w  Pani przeszło 45 letniej karierze 
estradowej zdarzyło się coś czego Pani żału-
je, albo czy z perspektywy dnia dzisiejszego 
chciałaby Pani zrobić coś inaczej?
Wydaje mi się, że jakiś niedosyt i myśl, że moż-
na było coś zrobić inaczej zawsze będą. Mam 
swoje marzenia, żeby nagrać coś w zupełnie in-
nym stylu, ale od lat jestem kojarzona z muzy-
ką grecką w lekkim, łatwym i przyjemnym wy-
daniu. Absolutnie nie mam pretensji do losu, 
a  wręcz traktuję to jako znak rozpoznawczy, 
dzięki któremu ludzie wciąż chcą mnie słu-
chać. Proszę spojrzeć na wykonawców z mo-
jego pokolenia, Alicja Majewska, Maryla Ro-
dowicz, śp. Krzysztof Krawczyk, czy Zbigniew 
Wodecki. Przecież oni wszyscy byli na rynku 
przez wiele lat, bo mieli swój repertuar, który 
się doskonale sprawdził. Jestem zadowolona 
z  tego co mam, a najpiękniejszym prezentem 
jest moja cudowna publiczność. 

 Czy na co dzień zdarza się Pani słuchać 
polskiej muzyki?
Oczywiście, że słucham, mam w swojej pły-
totece chociażby Marka Grechutę, Krzysz-
tofa Krawczyka, Edytę Górniak, czy Justynę 
Steczkowską. Nie ukrywam jednak, że naj-
większą miłością darzę utwory z  dawnych 
lat, które już zawsze będą mi towarzyszyć. 
Od dziecka interesowałam się festiwalami 
w Opolu, czy w Sopocie i to zawsze były wy-
darzenia, które śledziłam z zapartym tchem. 
Wiele piosenek Seweryna Krajewskiego, czy 
Czerwonych Gitar znałam z  czasów mło-
dzieńczych. W  młodości słuchałam dużo 
zarówno polskiej, jak i greckiej muzyki, choć 
nie miałam do niej najłatwiejszego dostępu. 
Mieszkając w  Polsce grecka muzyka umoż-
liwiała mi kontakt z językiem, który bardzo 
chciałam pielęgnować. 

 Czy w  życiu codziennym znajduje Pani 
czas na pozamuzyczne pasje?
Uwielbiam swój ogród i  odprężam się gdy 
mogę w  nim trochę popracować, poza tym 
bardzo lubię czytać książki biogra�czne. Od 
zawsze fascynują mnie też przedstawienia 
operowe i  staram się skrupulatnie gospo-
darować czasem, żeby nie tracić kontaktu 
z operą. Poza muzyką moją największą osto-
ją jest dom, często relaksuję się wykonując 
zwykłe przydomowe obowiązki. 

 Czy jest coś, czego mógłbym dziś Pani ży-
czyć?
Proszę tylko o  zdrowie. Chciałabym rów-
nież, żeby na świecie panował pokój i żeby 
wojna na Ukrainie, której jesteśmy świad-
kami zakończyła się jak najszybciej. Myślę, 
że jeśli wygaszą się globalne ogniska zapal-
ne, to i w naszych sercach zapanuje spokój 
i  stabilność emocjonalna, której czasem 
nam brakuje. 
 Dziękuję za rozmowę.
 Łukasz Marciniak

Niektórzy fani towarzyszą 

mi od samego początku mojej 

artystycznej drogi. Przez 

te wszystkie lata zmieniało 

się wiele trendów, ale ja 

pozostałam wierna swojemu 

stylowi muzycznemu. 

Publiczność, która obecnie 

przychodzi na moje koncerty 

dokładnie wie czego oczekiwać. 
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W piątkowy, marcowy wieczór wybraliśmy 
się całą rodziną do Centrum Kultury i Sztuki 
w  Siedlcach na występ kabaretu Paranienor-
malni. Spodziewaliśmy się dużej dawki śmie-
chu, jednak to co nas spotkało przeszło nasze 
najśmielsze oczekiwania.  Panowie z Kabaretu 
od pierwszych słów i gestów zjednali sobie pu-
bliczność, która żywiołowo reagowała.

Dziwnym trafem, już na początku kaba-
reciarze nawiązali kontakt wzrokowy wła-
śnie z nami. Kiedy okazało się, że Robert jest 
imiennikiem Pana Motyki czuliśmy, że będzie 
bardzo wesoło. W zręczny i umiejętny sposób 
w skecze były wplatane nawiązania do nas.

Skecz o sprzedaży garnków rozbawił nas 
do łez.  Michał Paszczyk wcielił się w rolę star-
szego mężczyzny, najpierw usłyszeliśmy jego 
głos, a potem postać wyłaniającą się z końca 
sali. Zbliżał się do nas, a  jego nawoływania 
zakończyły się głośnym: „Madzia, gdzie je-
steś?” Wówczas na widowni dało się słyszeć 
salwy śmiechu. Następnie na pytanie „Czy 
znalazł sobie już miejsce żeby usiąść”, odpo-
wiedział, że miał miejsce tylko mu je Robert 
zajął. Śmialiśmy się do łez. W jednym ze ske-
czy Pan Michał Paszczyk zwrócił uwagę także 
na Gabrysię i kiedy dowiedział się o jej wieku 
naprędce  dostosował zakres słów i je niejako 

złagodził. Oczywiście od początku domyśla-
liśmy się, że któreś z nas może zostać zapro-
szone na scenę. Taki zaszczyt spotkał już raz 
Roberta na „Wieczorze z Pakosińską” w CKiS 
w zeszłym roku, więc tym większe było nasze 
rozbawienie, kiedy to właśnie on został wy-
wołany przez Michała Paszczyka. Każde sło-
wo kabareciarza, mimika, gesty wywoływały 
salwy śmiechu wśród publiczności.

Ten wspaniały wieczór był wypełniony 
radością, pozytywną energią i już na zawsze 
postanie w  naszej pamięci. Dziękujemy za 
wspaniałe wspomnienia.

 Magdalena, Robert i Gabrysia

Kabaret Paranienormalni w Siedlcach - widzowie na scenie

 Odnotował Pan swój debiut aktorski w ske-
czu zainscenizowanym przez kabaret Paranie-
normalni w Centrum Kultury i Sztuki w Siedl-
cach, co czuje człowiek, który nagle znajduje 
się po drugiej stronie  sceny teatralnej?

Wychodząc 10 marca na występ „Paranie-
normalnych” do CKiS nawet przez myśl mi nie 
przeszło, że tego wieczoru wyląduję na środku 
sceny teatralnej i zasiądę naprzeciw kilkuset zgro-
madzonych osób. Chyba nie muszę dodawać, że 
zostałem wybrany do wystąpienia w  jednej ze 
scenek przez przypadek. W pewnym momencie 
trwania programu artyści kabaretowi poprosili 

mnie, żebym wszedł na scenę. Powstałem z zaj-
mowanego miejsca, a potem nie było już odwro-
tu. Nie odegrałem wielkiej roli, tym bardziej że 
narracja w skeczu była z góry prowadzona w taki 
sposób, że cokolwiek bym nie powiedział, to i tak 
wszystko zakończyłoby się bardzo podobnie. Nie 
ukrywam, że dotychczas scenę teatralną ogląda-
łem wyłącznie z pozycji widza, także było to dla 
mnie zupełnie nowe doświadczenie, ale bawiłem 
się przy nim znakomicie. 
 Czy to pierwszy występ kabaretowy, który 
oglądał Pan na żywo?

Wspólnie z żoną obserwujemy polską sce-

nę kabaretową oraz stand-upową już od dłuż-
szego czasu i  widzieliśmy wcześniej kilkach 
podobnych występów. Bilety na Paranienor-
malnych 10 marca dostaliśmy od znajomych, 
którym chciałbym raz jeszcze serdecznie po-
dziękować za miły gest. Byliśmy na tym wy-
darzeniu dość dużą, bo 14 osobową grupą 
i powiem, że program „Osiemnastka” w wyko-
naniu Paranienormalnych wszystkim przypadł 
do gustu, a dla mnie pozostaje jednym z naj-
lepszych, spośród wszystkich kabaretowych 
występów, które do tej pory widziałem. 

 Z Cezarym rozmawiał Łukasz Marciniak
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Kolejna gorąca noc Oscarowa za nami, 95 
ceremonia rozdania nagród Amerykańskiej 
Akademii Sztuki Filmowej przeszła więc do hi-
storii. Jaka ona była? Jaki rok �lmowy za nami? 
Czy zwycięzcy tegorocznych Oscarów są zasko-
czeniem, a może łatwo było przewidzieć, że to 
właśnie oni zdobędą najwięcej statuetek? No cóż, 
jak zwykle są zwycięzcy i przegrani, zaskoczenia 
i zasłużone triumfy. Najwięcej statuetek bo aż sie-
dem zdobył �lm pt. „Wszystko wszędzie naraz”, 
który wyreżyserowali Dan Kwan i Daniel Sche-
inert. I tu przyznam się Państwu, że mam mie-
szane uczucia, bo to przedziwnie skonstruowane 
kino o zupełnie innej poetyce niż ta, do którego 
jesteśmy przyzwyczajeni. To �lm opowiadają-
cy o tym co wydarzyłoby się gdybyśmy podjęli 
inne decyzje niż te, które w różnych życiowych 
sytuacjach podjęliśmy. Akcja nie biegnie tu lo-
gicznie, wątki pojawiają się znikąd, równie nagle 

urywają się, by nagle pojawić się znowu. Tych 
różnorodnych sytuacji jest tak wiele, że trudno je 
wszystkie śledzić z należytą uwagą. Często widz 
ma wrażenie jakby ogarniał go chaos, a pozorny 
bałagan na ekranie powoduje wrażenia jakby-
śmy oglądali �lm w �lmie, jakby wyobraźnia nie 
miała granic i miała za chwilę eksplodować! To 
obraz z gatunku tych, które dzielą publiczność na 
tych, którzy są zachwyceni oraz tych którzy nie 
są w stanie przebrnąć przez jego pierwsze 15 mi-
nut. Dzieło to zostało nagrodzone w najważniej-
szych kategoriach, a więc za najlepszy �lm, reży-
serię (Dan Kwan i Daniel Scheinert), za pierwszo 
i drugoplanową rolę kobiecą (odpowiednio Mi-
chelle Yeoh i  Jamie Lee Curtis), drugoplanową 
rolę męską (Ke Huy Quan), a także za scenariusz 
oryginalny i montaż.

Drugim z  wygranych tegorocznych Osca-
rów jest niemiecko-amerykańska produkcja 
zatytułowana „Na Zachodzie bez zmian”. Ob-
raz ten wyreżyserował Edward Berger, bę-
dący również współautorem scenariusza na 
podstawie powieści Ericha Marii Remarque’a. 
Film opowiada historię młodych, niemieckich 
żołnierzy walczących na froncie zachodnim 
podczas I wojny światowej. Początkową euforię 
młodych ludzi, którzy zaciągnęli się do wojska 
z  powodowani patriotyzmem, zastępuje znu-
żenie, a w końcu beznadzieja sytuacji, w której 
codziennie muszą dosłownie walczyć o  prze-
trwanie. Wokół nich dzieje się apokalipsa, giną 

towarzysze broni i w końcu zatraca się gdzieś 
idea walki i jej cel. Czy to jeszcze obrona kra-
ju? Może w końcu to tylko codzienność i wal-
ka nie wiadomo o co? Już sam początek �lmu 
jest wstrząsający kiedy widzimy w jaki sposób 
pozyskiwane są mundury dla nowych poboro-
wych. Jest to zresztą scena, która klamrą spina 
ten �lm. To epickie kino pokazujące całą trage-
dię wojny widzianą oczami prostego żołnierza 

I po Oscarach!

JAROSŁAW  
SKROBECKI
FILMOWIEC

a u t o r s k a  g a l e r i a

Biolog z  wykształcenia, szczególnie zaintere-
sowany ekologią miast. Fascynuje go barok i kla-
sycyzm w sztuce, a zwłaszcza w sztuce ogrodowej. 
Zagadnienia architektury krajobrazu i  konser-
wacji ogrodów poznawał w  Austrii, Francji, 
Włoszech oraz Hiszpanii. Lekarz drzew. Artysta 
nieprofesjonalny. Rzeźbiarz, rysownik, pastelista.

Przygodę z  rzeźbą rozpoczął podczas ple-
nerów artystycznych w  Drohiczynie. Swoje 
prace prezentował podczas wystaw w  Siedl-
cach, Poznaniu, Grodzisku Mazowieckim, Ra-
dziejowicach,  Koszutach, Drohiczynie.

Stypendysta Prezydenta Miasta Siedlce w roku 
2007 (projekt wspólny  z poetką Urszulą Tom).

Działacz Polskiego Klubu Ekologicznego, 
zaangażowany w promocję zdrowego stylu ży-
cia i ochronę środowiska przyrodniczego.

Profesjonalny snycerz rzeźbi w drewnie twar-
dym lub miękkim, wysezonowanym, w materia-
le jednorodnym, który poddaje swojej woli. Tutaj 
mamy sytuację odwrotną. Twórców tych rzeźb 
jest wielu: grzyby powodujące procesy próch-
nienia, owady i  ich larwy, które drążą chodniki 
w  drewnie żywym i  martwym, antropopresja, 
wszechwładny czas. Rola autora jest raczej nie-
wielka. Trzeba się tylko schylić, wykonać jak naj-
mniej czynności rzeźbiarskich, aby nie zatracić 
waloru mniej lub bardziej ukrytego w  każdym 
z tych artefaktów (Art trouvé). 

- Przyroda od zawsze towarzyszyła mi w pracy 
zawodowej. Podglądając jej uroki i bolączki na co 
dzień, podziwiając różnorodność  form życia, za 
każdym razem  pragnąłem je uwiecznić, zatrzy-
mać w pamięci na dłużej. Efektem tych ulotnych 
spotkań z naturą są moje szkice i rysunki, niekiedy 
czynione na szybko, by złapać konkretny moment, 
innym razem stanowiące dokładniejsze studium 
wdzięcznego obiektu, jakim bywa pełna żywego 
piękna roślina, zwierzę czy krajobraz.

Malarstwo pastelowe fascynuje mnie nieskoń-
czonymi możliwościami zabawy kolorami. Wła-
śnie ta technika daje mi satysfakcję z osiąganych 
efektów, zwieńczonych najczęściej niespodzianką. 
W ten sposób tra�am do świata abstrakcji.

JERZY WIESŁAW HĘCIAK

Człowiek, którego 
pasją jest przyroda.

BAZAR KULTURALNY

Wystawa 12 kwietnia - 11 czerwca 2023
Galeria Teatralna CKiS
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na co dzień oglądającego śmierć i  zdającego 
sobie sprawę z bezsensowności i beznadziei sy-
tuacji. Ci, którzy wywołali wojnę są bezpieczni 
gdzieś tam w swoich gabinetach, a o�arami są 
zwykli, Bogu ducha winni obywatele. I jedyną 
uwagę jaką mogę mieć do tego dzieła to jego 
długość. Ja wiem, że należy pokazać beznadzie-
ję i  stagnację tragicznej sytuacji w której zna-
leźli się młodzi i żołnierze, ale 208 minut to jak 
dla mnie za długo. Widz w pewnym momencie 
zaczyna się zastanawiać czy ten �lm skończy 
się w  ogóle, czy też będzie trwał jeszcze jakiś 
nieokreślony czas. Cztery Oscary to dorobek 
tegoż �lmu w kategoriach: najlepsza scenogra-
�a, muzyka oryginalna, zdjęcia i  najbardziej 
prestiżowa z  nich, najlepszy pełnometrażowy 
�lm międzynarodowy. W  tej ostatniej obraz 
ten pokonał polskiego kandydata, �lm Jerzego 
Skolimowskiego „IO”, dla którego znalezienie 
się w ścisłej piątce nominowanych jest niewąt-
pliwie olbrzymim sukcesem.

Łącznikiem obydwu powyższych obrazów 
jest to, że zostały wyprodukowane przez znane 
i  potężne platformy streamingowe. To zresz-
tą trend, który obserwujemy już od kilku lat. 
Dlaczego o  tym piszę? Bo to duże pieniądze 
przeznaczane na produkcję, ale przede wszyst-
kim na promocję. Filmy produkowane w tra-
dycyjny sposób nie mają takich środków i tak 
ogromnej, rzeszy stałych odbiorców, muszą 
o nich dopiero walczyć. 

Warto tu jeszcze wspomnieć o �lmie „Wie-
loryb” Darrena Arono�y’ego z wielką, nagro-
dzoną Oscarem rolą Brendana Freisera. To nie-
zwykle przejmujące kino poruszające problem 
wykluczenia ze względu na coraz powszech-
niejszą chorobę - otyłość.

Na koniec chciałbym zarekomendować Pań-
stwu �lm Michała Kwiecińskiego „Filip” powstały 
na podstawie autobiogra�cznej powieści Leopol-
da Tyrmanda. W roli głównej zobaczymy Eryka 
Kulma juniora. To opowieść o młodym chłopa-
ku, którego po tym jak w  warszawskim gettcie 
stracił najbliższych, odnajdujemy w  roku 1943, 
pracującego w  luksusowym hotelu we Frank-
furcie,. Otaczają go wrogowie, ale on, kryjąc się 
pod fałszywą francuską tożsamością, umiejętnie 
radzi sobie w tym brutalnym świecie prowadząc 
przy okazji swoją osobistą zemstę. Nie znajdzie-
my tu patosu, wojennej martyrologii czy etosu 
rycerskiego; reżyser skupia się na jednostce, na 
jej uczuciach, rozterkach, na chęci przetrwania. 
Niezwykłe i wciągające kino, z hipnotyzującą rolą 
Kulma jr., �lm, który trzeba zobaczyć!

Tegoroczne święto kina, czyli rozdanie 
Oscarów przeszło do historii. Wśród wiel-
kich „przegranych” tej edycji mamy głośne 
dzieła utytułowanych twórców, ale ktoś prze-
cież musi przegrać. I to nie prawda, że święto 
�lmu już za nami, bo dla nas prawdziwych 
kinomanów święto jest zawsze, ilekroć wcho-
dzimy do sali kinowej.

BAZAR KULTURALNY

Niezwykli bohaterowie 
zasługują na niezwykłe 
biogra�e. Zwłaszcza jeśli 
są poetami, przepraszam, poetkami, do 
tego laureatkami Literackiej Nagrody Nobla. 
Owszem, życiorys Wisławy Szymborskiej 
nawet podany „na sucho” byłby nadzwyczaj-
nie wciągającą opowieścią. Ale „Pamiątkowe 
rupiecie” dają znacznie więcej. Ta pierwsza, 
pełna biogra�a poetki, jest soczystą, pisaną 
z  brawurą, lekkością i  poczuciem humoru 
podróżą przez przygody Szymborskiej z hi-
storią, literaturą, mężczyznami i  dokuczli-
wą sławą. Pracując nad najnowszą wersją 
książki, autorki korzystały z korespondencji 
Wisławy Szymborskiej, w  tym z  niepubli-
kowanych listów z archiwum poetki. Dzięki 
temu w „Pamiątkowych rupieciach” przeczy-
tamy m.in. o krótkim małżeństwie i długiej 
przyjaźni z  Adamem Włodkiem, poetyc-
kim związku ze Stanisławem Barańczakiem, 
o  tym jak prywatne zabawy literackie stały 
się publiczne i  wnikniemy w  świat listów, 
karteczek, wyklejanek i kolaży korespondu-
jącej Szymborskiej.

Powyższy opis pochodzi od wydawcy.

Bikont Anna, Szczęsna Joanna
Pamiątkowe rupiecie. 
Biogra�a Wisławy Szymborskiej

DO POCZYTANIA 
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ULOTKA 192x270 mm
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1996
ul. Targowa 20, 08‑110 Siedlce
tel. 25 644 86 86, www.jastrzebski‑siedlce.pl

(SAMOCHODY OSOBOWE, CIĘŻAROWE, AUTOBUSY)

JASTRZĘBSKI WSPIERA TEATR
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Produkt wytwarzany jest z selektywnie zbieranych 
odpadów zielonych oraz  biodegradowalnych.

•  Dostarcza naturalnej mikroflory,
     zwiększając odporność roślin
     na patogeny,
•  Zwiększa pojemność wodną
     i sorpcyjną gleb, umożliwiając
     wzrost roślin nawet na glebach
     ubogich (nieużytkach)
     oraz zdegradowanych.

•  Wzbogaca glebę
     w substancje organiczne
     i składniki pokarmowe,
•  Wpływa korzystnie
     na właściwości fizyczne,
     chemiczne i biologiczne gleb,

W�uś
EKOLOGICZNY ŚRODEK

POPRAWIAJĄCY JAKOŚĆ GLEBY

Zakład Utylizacji Odpadów Sp. z o.o.
Instalacja Komunalna w Woli Suchożebrskiej
Ul. Sokołowska 2, 08-125 Suchożebry
tel. 25 621 07 56

SPRZEDAŻ!

REKLAMA 
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PARTNERZY CKiS

PARTNERZY STRATEGICZNI CKiS

PLAN WIDOWNI

I N F O R M A C J E  O G Ó L N E

M E C E N A S I  K U LT U R Y

Kontakt:
Centrum Kultury i Sztuki  
im. Andrzeja Meżeryckiego  
Scena Teatralna Miasta Siedlce,  
ul. Bpa I. Świrskiego 31, 08-110 Siedlce 
www.ckis.siedlce.pl | www.facebook.com/ckis.siedlce 

 Sekretariat:  
tel.: 25 794 31 70 
ckis@ckis.siedlce.pl  

 Biuro CKiS:  
tel.: 25 794 31 73, e-mail: biuro@ckis.siedlce.pl 
Informacje kulturalne,  
wejściówki, zaproszenia i bilety:
Punkt Informacji Kulturalnej CKiS,  
ul. Bpa I. Świrskiego 31, parter - wejście A,
czynny od poniedziałku do piątku  
w godz. 9.00–17.00 oraz na godzinę przed każdym 
wydarzeniem artystycznym;  
 
Rezerwacja: 25 794 31 89 

www.scena24.siedlce.pl
Wydawca: Centrum Kultury i Sztuki im. Andrzeja Meżeryckiego  
Scena Teatralna Miasta Siedlce
Redakcja: Dział Promocji i Mediów
e-mail: promocja@ckis.siedlce.pl
fot. Maria Mazurkiewicz, Janusz Mazurek 
Opracowanie gra�czne: Marek Błaszczyk
Wydawca zastrzega sobie prawo redakcji i skrótów nadesłanych materiałów.

M P K
SIEDLCE

CENTRUM 

MUZYCZNE

INFORMACJE O DZIAŁALNOŚCI CKIS PREZENTOWANE SĄ W AUTORSKICH AUDYCJACH:

„NA SCENIE I ESTRADZIE – MAGAZYN KULTURALNY  
CENTRUM KULTURY I SZTUKI IM. ANDRZEJA MEŻERYCKIEGO
SCENA TEATRALNA MIASTA SIEDLCE”  
na antenie Katolickiego Radia Podlasie 101,7 FM,  
w drugą i piątą sobotę od godziny 21.40 do 23.00;

MAGAZYN CENTRUM KULTURY I SZTUKI  
IM. ANDRZEJA MEŻERYCKIEGO
SCENA TEATRALNA MIASTA SIEDLCE  
na kanale You Tube CKiS  
w każdy wtorek miesiąca

KUP  BILET

www.ckis.siedlce.pl
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